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CONCLUSIES 
Bestuurscommissie gezondheid   

Datum : 6 april 2023  

Locatie : Leeuwarden, WTC 

 

Aanwezig:   

L. de Vries (voorzitter) H. Zonderland (lid Agendacommissie) E. de Groot (lid Agendacommissie) 

N. Kramers (lid Agendacommissie) M. Poelman (lid Agendacommissie) G. van Essen 

P. IJnsen B. Gardeniers C. de Pee 

S. Sijtsma M. Vellinga E. Verhagen 

J.D. de Vries R. de Vries k. Wielstra 

P. van der Zwan I. Zonneveld  

L. Kleefstra (DPG) B. Huis in ’t Veld (secretaris)  

Extra genodigden:    

T. Brinkman  

(extra genodigde Achtkarspelen) 

G. Wiersma 

(extra genodigde Dantumadiel) 

J.G. Tabak  

(extra genodigde De Fryske Marren) 

M. Dessing – agendapunt 4 

(De Friesland) 

S. Meijer – agendapunt 4 

(De Friesland) 

 

Afwezig:   

S. Vegelin P. IJnsen H. Sijtsma (extra genodigde Harlingen) 

P. van den Akker  

(extra genodigde Sudwest Fryslân) 

H. Kuiken  

(extra genodigde Leeuwarden) 

M. Rikkers-Oosterkamp  

(extra genodigde Weststellingwerf) 

 W. Kleinhuis (Algemeen directeur) E. Knoll (directeur bedrijfsvoering) 

 

 

1.  Opening en vaststellen van de agenda 
De voorzitter opent de vergadering. Iedereen wordt van harte welkom geheten, in het bijzonder 
de extra genodigden. Deze extra vergadering is gericht op het vervolg om te komen tot een 
FrIZA en om een verdieping op GALA te maken. Er zijn ook vertegenwoordigers (M. Dessing 
en S. Meijer) vanuit De Friesland uitgenodigd voor agendapunt 4.  
De afmeldingen worden genoemd.  
 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

2.  Besluitenlijst 9 februari 2023  
 
De conclusies worden ongewijzigd vastgesteld.  
 

3.  Mededelingen 
De laatste twee coronalocaties zijn gesloten. We kijken terug op een zeer enerverende periode 
waar de GGD heel goed werk heeft gedaan. We zijn ons nu wel aan het voorbereiden op de 
toekomst: pandemische paraatheid.  
 
De Bestuurscommissie Gezondheid neemt kennis van deze mededeling. 
 

4.  Komen tot een FrIZA 
De gasten van De Friesland worden verwelkomd.  
De voorzitter, tevens portefeuillehouder op het IZA, introduceert het onderwerp. De afgelopen 
periode is – in ieder geval vanuit de Agendacommissie - duidelijk geworden dat het soms 
belangrijk is om te vertragen om later te kunnen versnellen.  
Er is daarom ervoor gekozen om niet zonder meer een gemeente aan te wijzen als 
gemandateerde gemeente, maar vooral hier ook bestuurlijk op te halen wat de wensen en 
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beelden zijn. De GGD heeft dit beeld opgehaald op verzoek van de Bestuurscommissie en 
komt met een voorstel en advies.  
 
De heer van Mourik neemt vervolgens de commissie mee in de presentatie: de opdracht, wat 
betekent IZA eigenlijk en in de opgehaalde beelden. Hierbij neemt de heer van Mourik de 
commissie ook mee in het proces, de snelheid en de aanpak. Dat de opgehaalde beelden 
steeds verder zijn aangevuld en dat daarmee de laatste gesprekken ook meer gekleurd waren.  
De vooraf gestuurde presentatie is daarom op enkele punten aangepast en dit wordt toegelicht: 
duiding kopgroep (ter ondersteuning voor de gemandateerde gemeente) die is vervangen door 
het woord koppelgemeenten en toevoeging Heerenveen.  
  
Duidelijk is wel dat het bij IZA gaat om zorg in brede zin. Vanuit gemeentelijk perspectief gaat 
het hier dan vooral om gezondheid, WMO en Jeugd.  
 
De planning is krap. Het regiobeeld moet op 30 juni door de partijen in de regio goedgekeurd 
zijn. Er wordt gewacht op een dataset van VWS. Deze is vertraagd, maar de verwachting is dat 
de deadline voor het regiobeeld niet wordt opgeschort. Het tijdpad wordt hiermee korter.  
 
Op 22 juni komt het regiobeeld ter toetsing terug in de Bestuurscommissie. Ook zal dan de 
governance met betrekking tot het regioplan moeten worden vastgesteld. De opgedane 
ervaring met de voorgestelde governance om te komen tot het regiobeeld zullen leidend zijn. 
Het vertrekpunt hierbij is dat dit niet zal leiden tot extra bestuurlijke druk en de verwachting is 
dat dit zelfs een oplossing wordt voor de ervaren bestuurlijke spaghetti.  
 
Door de heren de Groot en de J.D. de Vries wordt de oproep gedaan om vooral samen op te 
trekken. De transformatie moet ook lokaal plaatsvinden, maar daar helpt het bij – zeker bij de 
wat kleinere gemeenten – om samen op te trekken. De ambtelijke capaciteit is beperkt.  
Er kunnen nu al transformatieplannen worden ingediend die passen bij de Friese opgave. Het 
nog op te stellen regioplan, op basis van het regiobeeld, kan hiermee vooral de richting geven 
voor de transitie, gericht op een duurzame bestendiging.  
De Friesland zegt hierop toe dat zij de Friese transformatieplannen wel willen delen.  
 
Er wordt gewerkt op twee sporen die voor een deel ook weer samenkomen: IZA (regiobeeld, 
regioplan en transformatieplannen) en GALA. Opgemerkt wordt dat het belangrijk is om de rol 
van de raden in de governance ook in beeld te brengen. Dit zal door de gemandateerde 
gemeente met de koppelgemeenten opgepakt moeten worden.  
 
Op de vraag van de voorzitter of alles met de presentatie is geraakt, worden de volgende 
punten nog opgemerkt: 
Mevrouw Kramers geeft aan dat SDF benoemd staat in de klankbordgroep om te komen tot 
een regiobeeld. Benut deze vooral ook voor het onderdeel Jeugd; 
De heer J.D. de Vries merkt op dat er nog goed gekeken moet worden naar de 
vertegenwoordiging vanuit de gemeenten aan de Seker en Sun tafel.  
De heer de Groot geeft nog aan dat het straks erg belangrijk dat de overige partijen aan de 
Seker en Sun tafel ook met een mandaat er kunnen zitten. Anders heeft de tafel geen 
slagkracht.  
Mevrouw Tabak merkt nog op dat het belangrijk is dat er gekeken wordt naar de bestuurlijke 
legitimiteit bij de uitwerking van de governance en dat er gekeken wordt naar de rol van de 
GGD in de koppelgroep. Hierop wordt opgemerkt dat de GGD hier als adviseur aan tafel zit. 
Ten aanzien van het meenemen van de gemeenteraden, wordt de suggestie gedaan om 
bijvoorbeeld een webinar te organiseren.  
Mevrouw Gardeniers geeft nog aan dat het belangrijk is om breed te blijven kijken. Het gaat 
niet alleen om gezondheid.  
Mevrouw Verhagen geeft aan dat zij blij is dat er koppelgemeenten zijn. Voor de dynamiek had 
zij het fijn gevonden dat er ook een kleine gemeente hier deel van had uitgemaakt. Hierop 
wordt aangegeven dat het vooral bedoeld is ter ondersteuning (bestuurlijk én ambtelijk) aan de 
gemandateerde gemeente.  
 
Na deze opmerkingen wordt de bestuurscommissie gevraagd of zij akkoord gaan met de 
voorgestelde besluiten en daarop wordt positief geantwoord.  
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Hiermee besluit de bestuurscommissie om de gemeente Smallingerland aan te wijzen als 
gemandateerde gemeente voor het Integraal Zorgakkoord en de gemeenten Leeuwarden, 
Heerenveen en Súdwest Fryslân aan te wijzen als ondersteunende koppelgemeenten en de 
GGD Fryslân als adviseur. 
Tevens wordt afgesproken dat bij positieve opgedane ervaringen met de governance, deze de 

komende vier jaar gehandhaafd blijft en ingezet wordt bij het opstellen van het regioplan en de 

uitwerking en uitvoering daarvan. Het proces ten behoeve van de nadere vaststelling van de 

(gemeentelijke) governance wordt hiermee belegd bij de gemeente Smallingerland, teneinde 

hierover in de bestuurscommissie van 22 juni 2023 een definitief besluit te nemen.    

 
5.  Gezond en Actief Leven Akkoord 

Het voorgaande punt heeft meer tijd gekost, waardoor dit agendapunt ingekort wordt.  
Marianne Poelman introduceert mevrouw de Ruijsscher (GGD Fryslân) met vooral de vraag 
om in de presentatie vooral in te gaan op de planning. Tevens wordt toegezegd dat de  
presentatie wordt toegevoegd aan het verslag.  
 
Er is een snijvlak IZA/ GALA en ook financieel met SPUK. Preventie zit in beide. De 
doorontwikkeling van de FPA als preventie infrastructuur komt nog terug. De heer de Groot 
merkt hierbij op dat het wel belangrijk is dat er inzichtelijk wordt gemaakt wat de resultaten toe 
nu toe zijn en wat onder andere gemeenten concreter kunnen verwachten van de FPA en of ze 
dan wellicht iets zelf niet of minder hoeven te doen. De heer J.D. de Vries geeft aan dat dit 
onderdeel wordt van de evaluatie en het voorstel van de doorontwikkeling van de FPA. In juni 
wordt de bestuurscommissie hier verder in meegenomen.  
 
De Waddeneilanden zijn bezig met een bezwaar op de middelen. Als er voor hen geen extra 
middelen komen, kunnen zij de plannen niet waarmaken. Dit leidt ertoe dat de DPG aanbiedt 
om een brief op te stellen en deze namens de bestuurscommissie te versturen. De provincie 
zal ook gevraagd worden om deze brief mede te ondertekenen.  
 

6.  Rondvraag en sluiting 
Er zijn geen punten voor de rondvraag.  

 

 
  


